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ســرویس سیاســی - عضو هیات رئیسه 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس، افزایش کیفیت 
خودرو، کاهش قیمت و ایجاد ثبات در بازار خودرو 
را بــه عنوان نتایــج واردات خودروهای خارجی 
مطرح کرد. روح الله عباس پور سخنگوی کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس شــورای اسلامی در رابطه 
بــا موضوع واردات خودرو بــه ویژه خودروهای 
کارکرده و آخرین وضعیت آن، با اشــاره به تدوین 

آئین نامــه واردات خودروهای کارکرده در وزارت 
صمــت و تصویب آن در دولــت، گفت: واردات 
خودرو می تواند در رفع دو مشــکل اساســی بازار 
خودرو تاثیرگذار باشــد که شــامل ارتقای کیفیت 
و کاهــش و تثبیت قیمت خودرو می شــود. وقتی 
خودروســازان داخلی در معرض بازار رقابتی قرار 
می گیرند در جهت ارتقای خودروهای تولید داخل 
تلاش بیشتری می کنند. همچنین مجبور می شوند 

در رقابت با خودروهای خارجی قیمت تولیدات را 
کمتر کنند. از طرف دیگر می توان پیش بینی کرد که 
با آغاز واردات خودرو ثبات به بازار خودرو برگشته 
و قیمت خودرو کم شــود. ســخنگوی کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس ابراز داشت: وزارت صمت 
پیگیری های مســتمری برای به نتیجه رســاندن 
آیین نامــه واردات خودرو انجــام داده منتها انتظار 

می رود پیگیری ها بیشتر شود.

سرویس سیاسی - نایب  رییس کمیسیون تلفیق 
لایحه برنامه هفتم توسعه از مصوبه این کمیسیون برای 
کاهش مدت دوره سربازی به میانگین ۱۲ ماه خبر داد.
محسن پیرهادی، نماینده مردم تهران در مجلس 
شــورای اســلامی در مطلبی در صفحه توئیتر خود 

نوشت: »کمیسیون تلفیق برنامه هفتم با رأی قاطع به 
اصلاح قانون نظام وظیفه رأی داد.«

وی توضیح داد: » زمان سربازی به ۱۲ ماه کاهش 
می یابد،  مشــمولان بالای ۳۰ سال، دارای ۲ فرزند از 

خدمت سربازی معاف می شوند.  

 دانشــجویان خارج از کشور باید تعیین تکلیف 
شــوند   و   تلاش مجلس برای حرفه ای شدن سربازی 
محقق می شــود.« همچنین محســن دهنوی، عضو 
هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی در صفحه توئیتر 
خود نوشــت: »با پیگیری و تلاش های آقای قالیباف 
در مجلــس یازدهم، بعد از افزایش ۱۲ برابری حقوق 
سربازان در ۳ سال اخیر، امروز با تصویب حکمی در 
کمیسیون تلفیق برنامه، در بخش های زیر گام مهمی 
در راســتای اصلاح فرآیند ســربازی برداشته شد که 
امیدواریم با تصویب در صحن مجلس و تأیید شورای 

نگهبان به اجرا برسد:
۱- کاهش مدت دوره سربازی به میانگین ۱۲ ماه

 ۲- تعیین معافیت مشمولان ۳۰ سال دارای دو فرزند 
و بیشتر

 ۳- تکلیف دولت به تعیین وضعیت مشمولان غایب«
گفتنی اســت، موارد مذکور مصوبه کمیسیون 
تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه است و هنوز در صحن 
مجلس مطرح و تصویب نشــده است. این موارد در 
صورتی تبدیل به قانون می شود که در صحن مجلس 
تصویب شود و از سوی شورای نگهبان به تأیید برسد.

سخنگوی کمیسیون صنایع  :

انتظار داریم پیگیری های وزارت صمت بیشتر شود

پیرهادی با اشاره به مصوبه کمیسیون تلفیق؛

مدت سربازی به ۱۲ ماه کاهش می یابد

سرویس سیاســی - سخنگوی 
شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی 
از کاندیداهای انتخابات مجلس دوازدهم 
دعوت کرد تا سوابق و مدارک تخصصی، 
اجرایی و پژوهشی خود را تا پایان آبان ماه 
برای بررسی در سامانه ی شورای ائتلاف، 
بارگــذاری کنند. »امیرابراهیم رســولی« 
با اشــاره بــه اجتمــاع انتخاباتی مجمع 
بیداری نیروهای انقلاب)مبنا( اظهار کرد: 
جمعیت ها، جبهه ها، احزاب و گروه های 
مختلفی عضو شورای ائتلاف هستند که هر کدام ممکن است همایشی در جهت 
افزایش مشارکت و گرم شدن فضای انتخابات، برگزار کنند. اجتماع مبنا هم چیزی 
غیر از این موضوع نبود. وی افزود: برگزاری اجتماع های انتخاباتی توسط احزاب 
و گروه های عضو شورای ائتلاف که ممکن است در هر کدام از این اجتماع ها، از 
تعدادی ســخنران هم دعوت صورت بگیرد، به معنی جدایی و افتراق میان اعضا 
نیســت. وی با اشاره به سخنرانان اجتماع انتخاباتی مبنا افزود: وقتی آقای قالیباف 
به عنوان رئیس مجلس شورای اسلامی، آقای حدادعادل به عنوان رئیس شورای 
ائتلاف، آقای محسن رضایی به عنوان دبیر شورایعالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 
و آقای حسینی به عنوان معاون پارلمانی رئیس جمهور در این اجتماع حضور یافتند 
یا سخنرانی کردند، این موضوع در نوع پیام وحدت بخش دارد و نشان می دهد که 

همه نیروهای انقلابی دارند تلاش می کنند تا تنور انتخابات ، گرم شود.
سخنگوی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی افزود: در این اجتماع که با 
نام مجمع بیداری نیروهای انقلاب بود، از همه ی اعضا و جریان های عضو شورای 

ائتلاف جهت حضور، دعوت به عمل آمده بود.
وی در بخــش دیگری از این گفت وگــو، از کاندیداهای انتخابات مجلس 
دوازدهم دعوت کرد تا ســوابق و مدارک تخصصی، اجرایی و پژوهشــی خود 
www. را تا پایان آبان ماه برای بررســی در ســامانه ی شــورای ائتلاف به نشانی

shananews.com بارگذاری کنند. رسولی همچنین در پاسخ به این سوال که 
آیا نامزدهای انتخابات در مراکز استان ها و شهرستان ها هم فقط باید به سایت شورا 
مراجعه کنند یا مراحل دیگری هم باید طی شود، تصریح کرد: به داوطلبان شهرها 
هم توصیه می کنیم ابتدا در این سامانه، سوابق خود را ثبت کنند تا دفاتر استانی با 
آن ها مرتبط شوند؛ البته اگر امکان مراجعه به دفاتر استانی هم میسر بود، مانعی وجود 
ندارد.سخنگوی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی تاکید کرد: فرآیند بررسی 
کاندیداها جهت حضور در لیست شورای ائتلاف، به زودی در کمیته ی انتخابات 

تهران و شهرستان ها آغاز خواهد شد.

ســرویس سیاســی -معاون اول 
رئیس جمهوری گفت: موانع موجود در 
مسیر همکاری شرکت های ایرانی و چینی 
را برطرف و بســتر لازم را برای روابط با 
ثبات و پرمنفعت برای هر دو طرف فراهم 

کنیم.
محمد مخبــر در جریان ســفر به 
شانگهای در همایش تجاری ایران و چین 
کــه در هتل پریموس و با حضور تجار و 
فعالان اقتصادی دو کشــور برگزار شد، 

اظهار کرد: ســفر تاریخی رئیس جمهوری به جمهوری خلق چین در فوریه سال 
جاری و ملاقات وی با شی جین پینگ رئیس جمهوری کشور دوست چین، به واقع 
فصل جدیدی از روابط رو به گسترش ایران و چین در غرب و شرق قاره آسیا را 
رقم زد. بی تردید اراده و تأکید رهبران دو کشور بر تعمیق هرچه بیشتر مناسبات، ما 
را موظف ساخته است تا تمام تلاش خود را برای اجرا کردن این مهم، پیش گیریم.

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه نگاه استراتژیک و راهبردی دولت 
ایران، توســعه و تعمیق روابط با کشــورهای همســایه، هدف و گروه بریکس و 
کشــورهای عضو سازمان همکاری شانگهای و به ویژه چین است، تصریح کرد: 
البته ضرورت گسترش روابط اقتصادی و تجاری با کشورهای همسایه و هدف، بر 

مبنای شناخت دقیق از ظرفیت ها و مزیت های این کشورها استوار است.
 مخبر ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران امروز دستاوردهای بسیار ارزشمند 
و بعضا منحصربفردی را دارد و به عنوان یک قدرت بانفوذ و تعیین کننده منطقه ای 

برای دوست و دشمن شناخته شده است.
وی یادآور شــد: جمهوری اسلامی ایران از نظر مجموع ذخایر شناخته شده 
نفت و گاز رتبه اول جهان است و از نظر تنوع و ذخایر قابل برداشت رتبه هفتم جهان 

و اگر عملیات اکتشافی کامل انجام شود رتبه سوم را در اختیار دارد.
معــاون اول  رئیس جمهوری موقعیت ســرزمینی و راهبردی ایران را از نظر 
کریدورهای شــمال-جنوب و شرق - غرب، موقعیتی منحصر به فرد دانست و 
اظهار کرد: در صورت سرمایه گذاری و تکمیل زیرساخت ها، بسیاری از کشورهای 
جهان، از آسیای جنوب شرقی تا اروپا و کشورهای همسایه، از مزایای آن می توانند 
برخوردار شوند و با توجه به سواحل دریای خزر، خلیج فارس و دریای عمان و 
نگاه اقتصادی دریامحور، امکان خلق ثروت، اشتغال، تولید و واردات وجود دارد.

مخبر افزود: جمهوری اسلامی ایران در راستای تقویت صلح، ثبات، امنیت در 
منطقه و دستیابی به همگرایی پایدار، در تلاش است تا با بهره گیری از ظرفیت های 
اقتصادی و موقیعت سرزمینی در مواصلات و ترانزیت، به تقویت مناسبات تجاری 
خود با کشــورهای هدف به خصوص چین بپردازد. قرار گرفتن بر ســر چهارراه 
مسیرهای ترانزیتی، از جمله کریدورهای شمال- جنوب و مسیر ترانزیتی چابهار - 
آسیای میانه، کریدور شرق - غرب و ابتکار کمربند -راه چین، دسترسی به آب های 
آزاد از طریق خلیج فارس، دریای عمان و دریای خزر و دارا بودن بندرهای کلیدی 
نظیر بندرعباس، چابهار، بندر امام، امیر آباد و کاسپین، این امکان را در اختیار  ایران 
قرار داده اســت که بتواند شریک مناسب و پایداری برای همه کشورهای دوست 
خصوصا چین باشــد. وی از آمادگی جمهوری اسلامی برای صادرات شیلات و 
محصولات کشــاورزی به چین خبر داد و تصریح کرد: بخش های خصوصی دو 

کشور در این زمینه ها باید فعال تر شوند و همکاری های خود را ارتقا دهند.
 مخبر اظهار کرد: در این ارتباط باید در ایجاد کارگروه مشترک همکاری های 
کشــاورزی و شــیلاتی دو کشور تسریع شود ضمن آنکه بستر و امکان لازم برای 
انتقال فن آوری به داخل در حوزه کشــاورزی، آبیاری و دامپروری از کشور چین 
وجود دارد. معاون اول رئیس جمهور با اشاره به وجود زمینه استفاده از فرصت های 
سرمایه گذاری مشترک در حوزه های دانش بنیان، واکسن و سرمایه گذاری و راه 
اندازی خط تولید مشترک در برخی از کشورها، بر ضرورت توسعه همکاری در 
زمینه فناوری های مرتبط با مدیریت منابع آب، فناوریهای مرتبط با محیط زیست، 
تولید انرژی های تجدیدپذیر، تولید انرژی از ضایعات و آموزش های فنی و حرفه 

ای، انتقال تکنولوژی های دانش بنیان به ایران به ویژه فناوری سبز تاکید کرد.
مخبر با تاکید بر لزوم حضور جدی فعالان اقتصادی بخش خصوصی ایرانی 
در نمایشگاه های بین المللی تخصصی در چین، تدوین و تعریف سازوکار حقوقی 
حل اختلافات تجاری، اظهار کرد: ایجاد خط سبز گمرکی برای توسعه تجارت با 
چین، توسعه صادرات محصولات برند حلال، توجه به استفاده از ظرفیت تجارت 
الکترونیکــی فرامرزی برای فــروش کالاهای ایرانی در بازارهای جهانی، به ویژه 
در کشور چین - با توجه به صفر بودن تعرفه کالاها در بستر تجارت الکترونیک 

فرامرزی - باید در دستور کار مشترک طرفین قرار گیرد.
وی تاکید کرد: ظرفیت قابل توجه همکاری شرکت های دو کشور در بخش 
نفت و گاز از طریق سرمایه گذاری در توسعه میادین نفتی با تأکید بر میادین مشترک، 
توسعه میادین گازی، مشارکت راهبردی سه جانبه ایران  - چین - پاکستان در پروژه 
آی پی )IP( و انتقال گاز، مشارکت راهبردی سه جانبه ایران - چین- ترکمنستان 
جهت سواپ گاز از ترکمنستان به سواحل مکران، پروژه ایران در احداث مجتمع 
 LNG و بسترسازی برای واردات )LNG( های گاز طبیعی با اولویت ال ان جی
و ســرمایه گذاری شــرکت های چینی در صنعت پتروشیمی ایران باید با اهتمام 
ویژه همراه شود. معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران 
ظرفیت های بالایی در زمینه صدور خدمات فنی و مهندسی و همچنین همکاری در 
حوزه فناوری های نو برخوردار است و از همکاری ها و سرمایه گذاری مشترک در 
این زمینه نیز استقبال می کند، گفت: برای همکاری شرکت های خودروسازی بزرگ 
ایران با طرف های چینی آمادگی داریم و برای گسترش همکاری ها در سطح تولید 
مشترک و انتقال تکنولوژی بالاخص در حوزه ماشین آلات، معادن و صنایع معدنی 
و لزوم تعریف الگوهای مختلف همکاری از خرید ماشین آلات، سرمایه گذاری و 

تولید مشترک تا انتقال تکنولوژی باید گام هایی عملی تعریف شود.
مخبر تصریح کرد: انتظار داریم که دولت چین شرکت های نفتی بزرگ خود 
را برای حضور و ســرمایه گذاری مشترک در پروژه های نفت و گاز ایران تشویق 
کند. شرکت های بزرگ ایرانی نیز برای صادرات محصولات دانش بنیان ایرانی به 
چین آمادگی کامل دارند. وی ادامه داد: با توجه به راه اندازی مرکز توسعه صادرات 
محصولات دانش بنیان در چین در ســال ۲۰۱۴، برگزاری نشســت های تجاری 
- فناوری با هدف توســعه بســترهای وارداتی شرکت های دانش بنیان و توسعه 
صادرات ۵۰ شرکت دانش بنیان ایرانی در حوزه های مواد پیشرفته، الکترونیک، دارو 
و تجهیزات پزشــکی به چین، برگزاری نشست تجاری مشترک بین شرکت های 

دانش بنیان ایرانی و شرکت های چینی توصیه می شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در این همایش روابط دیرینه ایران و چین 
را مثبت ارزیابی کرد و گفت: این روابط امروز بیش از هر زمان دیگر پتانسیل رشد 
و توسعه دارد و فرصت های متعددی پیش روی تسهیل تجارت و رشد اقتصادی 
دو کشور قرار دارد. عباس علی آبادی همچنین بر لزوم توسعه تجارت میان ایران و 
چین تاکید کرد و گفت: ایران از تجربیات و دستاوردهای قابل توجهی در زمینه های 

مختلف برخوردار است که برای تجار و بازرگانان چینی جذاب خواهد بود.
در این مراسم محسن بختیار سفیر ایران در چین، این نشست را فرصتی برای 
معرفی ظرفیت های اقتصادی دو کشور برشمرد و تاکید کرد: سفارت ایران با همه 
توان در راستای توسعه همه جانبه مناسبات تجاری تهران - پکن حرکت خواهد 
کرد. همچنین مدیرعال دو شرکت پتروشیمی و پلیمری در این همایش گزارشی از 

وضعیت و ظرفیت تولید شرکت خود ارائه کردند.
در این مراسم مدیرعامل یک شرکت چینی فعال در زمینه فناوری اطلاعات هم 
گزارشی از توانمندی های این شرکت در زمینه بررسی، یکپارچه سازی و دیجیتالی 

کردن داده با استفاده از هوش مصنوعی و نوآوری در حوزه فروش ارائه کرد.
همچنین پس از این نشســت عالی، تعدادی از مدیران شــرکت های بزرگ 
چینی به صورت دوجانبه درباره پیشــنهادات و پروژه های مشــترک با معاون اول 

رئیس جمهوری گفت وگو و تفاهم کردند.

سرویس سیاسی - عضو هیات رئیسه اتاق تهران معتقد است: سران سه قوه 
باید به موضوع انتخابات هیات رئیسه اتاق ایران با استفاده از اختیارات قوه ای و فرا 
قوه ای ورود کرده و از تعمیق شــکاف میان بخش خصوصی و دولت جلوگیری 
کنند.فرزبن فردیس، عضو هیات رئیسه اتاق تهران گفت: ادامه رویه دولت در قبال 
انتخابات اتاق ایران، به افزایش شکاف میان بخش خصوصی از یک سو و دولت و 
حاکمیت از سوی دیگر خواهند انجامید. بعد از انتخابات هیات رئیسه اتاق ایران 
در ۲8 خرداد، چند ماه پرالتهاب در را پشت سر گذاشتیم؛ درحالی که شرایط کشور 
ایجاب می کند این مسیر را طی نکنیم و شایسته است هرچه زودتر این مسئله در 
چهارچوب قانون حل شود.او افزود: متأسفانه وقتی طرفین نمی توانند به یک راه حل 
قانونی برای حل مسئله برسند، به جای گفت وگو با یکدیگر تقابل می کنند. به همین 
دلیل می بینیم که اکثریت بخش خصوصی از برخی اظهارنظرهای وزرا اســتقبال 
نمی کننــد و برخی تصمیماتی کــه در بخش خصوصی برای تقویت اقتصاد ملی 
گرفته می شود هم از سوی دولت و وزرای اقتصادی مورد حمایت قرار نمی گیرند. 
قطعاً ضرر این رویه متوجه هر دو طرف است و هم حاکمیت و دولت و هم بخش 

خصوصی و در نهایت مردم ایران آسیب خواهند دید.
فردیس با تأکید بر اینکه باید بر مبنای قانون این شــکاف ترمیم شــود، بیان 
کرد: برای ترمیم شکاف باید بر مشترکات تأکید کرد و اختلافات را نادیده گرفت. 
درحالی که در این مدت با تأکید بر اختلاف ها بر مواردی تأکید شد که با رواداری 
بیشتر و درک هدف های بزرگ تر می شد آن ها را نادیده گرفت و مسئله را حل کرد. 
انتظار ما از همه کسانی که دلسوز اقتصاد ایران هستند و برای بهبود شرایط رفاهی 
و زندگی مردم تلاش می کنند، این است که قبل از اینکه این شکاف تبدیل به دره 
مرگ غیرقابل ترمیم شود، دست به کار ترمیم آن شوند.فردیس ادامه داد: دولتمردان 
و حکمرانان تجربه ۴۰ ســاله را نگاه کنند؛ هر بار که کســی و یا کسانی را از کشتی 
اقتصاد راندیم، این کشتی تنهاتر شده است. درحالی که باید به دنبال افزایش تعداد 

ساکنان آن و ایجاد انگیزه در آن ها بود. 
او بــا تأکید بر ضرورت اســتفاده از اختیارات قــوه ای و فراقوه ای برای این 
مســئله به نفع اقتصاد و مردم ایران، افزود: رئیس جمهور و هرکدام از روسای سه 
قوه می توانند به این موضوع ورود کنند. از آنجا که اتاق ایران و اعضای آن اهمیت 
بسیار بالایی برای اقتصاد کشور دارد، شایسته ورود سران سه قوه برای حل موضوع 
اســت.فردیس با بیان اینکه قریب به اتفاق اعضای هیات نمایندگان به رأی خود 
پایبند هستند، گفت: اعضای هیات نمایندگان اتاق ایران هم برای تصمیم خودشان 
در انتخابات ارزش قائل هستند و هم عملکرد ۵ ماهه هیات رئیسه در این دوره را 

رصد کرده اند. به همین دلیل مصمم هستند که از رأیشان دفاع کنند.

سرویس سیاسی - نمایندگان مجلس شورای اسلامی با افزایش یک درصدی 
نرخ مالیات بر ارزش افزوده در طول اجرای قانون برنامه هفتم توســعه مخالفت 
کردند. نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی و در جریان ادامه بررسی 
گزارش کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توســعه، بند )پ( ماده ۲۷ لایحه را 
حذف کردند. در این بند آمده بود: نرخ موضوع ماده )۷( مالیات بر ارزش افزوده در 
سال دوم برنامه، یک واحد درصد تا سقف ده درصد )%۱۰( به عنوان مالیات سهم 
دولت اضافه می شود. منابع حاصل از این موضوع متناسب با شاخص جمعیت میان 
استان ها توزیع شده و صرف طرح های عمرانی استانی با اولویت طرح های نیمه تمام 
مدارس )احداث، تخریب، بازسازی و مقاوم سازی(، سلامت، آب و راه می شود. 

منابع مذکور مازاد بر اعتبارات عمرانی بودجه های سنواتی است. 
بر اساس ماده ۷ قانون مالیات بر ارزش افزوده، نرخ مالیات و عوارض کالاها 
و خدمات مطابق با مأخذ موضوع ماده ۵ این قانون، به استثنای کالاهای خاص که 
نرخ آنها در ماده ۲۶ این قانون تصریح شــده، ۹ درصد است. گفتنی است، محمد 
باقر قالیباف در جریان بررســی این موضوع، گفت: دولت افزایش نرخ مالیات بر 
ارزش افزوده را در طول اجرای برنامه هفتم توسعه ۴ درصد پیش بینی کرده بود. 
وی تاکید کرد: البته هیچ کدام از کالاهای اساســی که وارد کشــور می شود، نه تنها 
مالیات بر ارزش افزوده شامل آنها نمی شود بلکه سود بازرگانی و گمرکی آنان نیز 
صفر است. همچنین بیش از ۷۵ درصد از کالاهای اساسی که مردم استفاده می کنند، 

اصلًا شامل مالیات بر ارزش افزوده نمی شود. 
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: کالاهای خاص که افرادی که توان 
مالی بیشتری دارند و از آن استفاده می کنند، مشمول مالیات بر ارزش افزوده می شود. 
در ادامه، نمایندگان مجلس شورای اسلامی با حذف این بند از لایحه برنامه هفتم 

توسعه موافقت کردند.

توسط سخنگوی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی عنوان شد:

آخرین اخبار درباره فعالیت های
 شورای ائتلاف

معاون اول رئیس جمهور در همایش تجاری ایران و چین؛  

فصل جدیدی از روابط تجاری ایران 
و چین آغاز شده است

فردیس، عضو هیئت رئیسه اتاق تهران:

سران سه قوه، برای حل مسئله انتخابات 
اتاق ایران، ورود کنند

مجلس با افزایش نرخ مالیات بر ارزش 
افزوده مخالفت کرد

صدر ؛عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام: 

یکدست  سازی از پایه و اساس اشتباه است

سرویس سیاسی -  محمــد صدر، عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اینکه ایدئولوژی 
و توســعه در تضاد با یکدیگر نیستند گفت: اگر چنین 
تفکری هم وجود داشــته باشد به هیچ عنوان درست 
نیست و مورد تایید کسی نخواهد بود. پیامبری که تاکید 
دارد از دری کــه فقر وارد می شــود ایمان از بین می 
رود ضد توســعه است؟! جامعه فقیر می تواند جامعه 
ای ایدئولوژیک باشد؟ سید محمد صدر عضو مجمع 
تشــخیص مصحلت نظام در بخشی از اظهارات خود 
به تحلیل مهمترین مســائل کشور در حوزه داخلی در 

و حوزه دیپلماسی و تحولات بین المللی پرداخت. 
شــما معتقدید که گروه هــای تندرو و 
مخالفین برجام با گذشــت بیش از دو ســال 
از دولت به این نتیجه رســیده اند بدون رفع 
تحریم ها امکان گشایش و توسعه در سیاست 
خارجی وجود ندارد. پرسش اینجاست که چرا 
با وجود حاکمیت یکدست شاهد گشایشی در 
سیاســت خارجی در زمینه رفع تحریم ها و 
یا احیای برجام نیســتیم؟ آیا سرزنش جناح 

رقیب در این بین عاملی موثر است؟
 باید بر این نکته تاکید کنم که یکدســت کردن 
حکومت از پایه و اساس اشتباه است. همین تفکرات 
یکدست به مرور زمان تغییر می کند و اختلاف نظرها 
پدیدار می شوند و افکار متفاوت امکان بروز پیدا می 
کننــد. وقتی از طیف های تندرو و کندرو صحبت می 
کنیم دیگر حکومت یکدستی وجود ندارد. گروهی در 
همین حاکمیت معتقدند که باید به سمت رفع تحریم 
ها حرکت کرد و برخی دیگر مخالف آن هستند. در این 
بین هنرمند آن کسی است که به این تقسیمات فکری 
احترام بگذارد و با تشکیل احزاب امکان معرفی افکار 
به مــردم به وجود بیاید و مردم هر طیف و جناحی را 
که پذیرفتند آن گروه دولت و مجلس را مدیریت کند. 
وقتی به اشتباهی پی برده می شود نباید مساله سرزنش 
مطرح شود و اگر اصلاح طلبی ضد این رویه عمل کند 
نمی توان آن را اصلاح طلب نامید و به آن خودخواهی 
گفته می شــود. باید خوشحال بود افرادی که زمانی با 
برجام و اف ای تی اف مخالف بودند در حال حاضر به 
این نتیجه رسیده اند که این موضوعات در راستای منافع 
ملی کشور است. یک اصلاح طلب واقعی برگشت از 

اشتباه را مورد سرزنش قرار نخواهد داد.
در اواخــر دولت دوازدهــم بحث احیای 
برجام جدی شــده بود و رئیس جمهور وقت 
آقای روحانی به صراحت اعلام کردند که آقای 
عراقچی می توانند توافق را به نتیجه برسانند 
و از خسارات بیشتر جلوگیری شود. آیا از سال 
۱۴۰۰ تا به کنون برآوردی نسبت به خسارات 
وارد شــده به کشور در خصوص عدم احیای 
برجام داریم؟ آیا مجمع تشــخیص مصلحت 

نظام برآوردی در این خصوص دارد؟
 خیر متاسفانه. برآوردی صورت نگرفته است.

آیا با توجه به تغییــر رفتارهایی که در 
جریان های خاص کشــور می بینیم می توان 
نتیجــه گیری کرد که در کشــور ما چیزی به 
نام منافع ملی وجود نــدارد و افراد و جریان 
های سیاسی صرفا به دنبال منافع خودشان 
هســتند؟ مثلا وقتی اقــای روحانی رئیس 
جمهور بــود برجام را آتش می زدند اما همان 

ها دنبال این هستند تا برجام را احیاء کنند...
 بزرگتریــن انتقاد ما بــه گروه های تندرو همین 
مساله است که منافع ملی یا همان منافع کل ملت ایران 
را در نظر نمی گیرید و تنها منافع طیف خود که در اقلیت 

هســتند را در نظر می گیرید و این با این رویه به منافع 
ملی کشور ضربه وارد می شود. امیدواریم مانند مسائل 
دیگر که تغییر دیدگاه صورت گرفته در این زمینه هم 

شاهد تجدیدنظر در رویکردها باشیم.
در همین حال شاهد هستیم که برخی هر 
گونه سیاست های توسعه ای را خلاف ارزش 
های اصیل انقلاب معرفی می کنند نظر شما در 

این باره چیست؟
 بعید می دانم چنین نگاهی در کشور وجود داشته 
باشد. توسعه یعنی پیشرفت اقتصادی کشور که به نفع 
مردم خواهد بود و به نظر نمی رسد ایدئولوژی با چنین 
مســائلی مخالفت داشته باشد. اگر چنین تفکری هم 
وجود داشته باشد به هیچ عنوان درست نیست و مورد 
تایید کسی نخواهد بود. پیامبری که تاکید دارد از دری 
که فقر وارد می شود ایمان از بین می رود ضد توسعه 
اســت؟! جامعه فقیر می تواند جامعه ای ایدئولوژیک 

باشد؟ 
با توجــه به افزایش قابل توجه شــمار 
مهاجــران افغان در کشــور نقــش مجمع در 
سیاست های مهاجرتی چیست؟ کدام دستگاه 
متولی ســاماندهی مهاجرین است؟ برخی از 
تریبون داران جریان اصولگرا به صراحت می 
گوینــد چرا نباید افغان ها را بیاوریم تابعیت 
بدهیــم و از انها بخواهیم کــه در رای گیری 

شرکت کنند. ایا چنین احتمالی وجود دارد ؟
 متولی ساماندهی اتباع خارجی و یا افغان وزارت 
کشور است و همانطور که می دانید بنده چهار سال در 
این وزارتخانه حضور داشتم. وزارت کشور بخشی به 
نــام اداره کل اتباع امور بیگانه دارد و در زمانی حضور 
بنده در وزارت کشور اردوگاهی به منظور ساماندهی 
اتباع افغان وجود داشت که البته در آن برهه تعداد آنها به 
نسبت خیلی کمتر بود و سازمان های بین المللی نیز بر 
این موضوع نظارت داشتند. در حال حاضر این موضوع 
در مجمع نیز مطرح نشده و مسئول مستقیم این موضوع 
وزارت کشــور محسوب می شــود که از بعد امنیتی، 

سازماندهی و خدماتی باید مسائل را پیگیری کند.
وضعیت گفتگوهای غیرمستقیم ایران و 
آمریکا را چگونه می بینید؟ آیا به سمت احیای 

برجام و یا توافقی نانوشته حرکت می کنیم؟
 با توجه به درک جدیدی که برای مسئولین کشور 
ایجاد شده و واقعیاتی که در جامعه وجود دارد شرایط 

نسبت به گذشته مناسبتر است.
نظر شما درباره عملیات طوفان الاقصی 
چیســت و چه آینــده ای بــرای آن متصور 
هستید؟ آیا این مســاله مشکل امنیتی برای 

ایران ایجاد خواهد کرد؟
 عملیــات مهم حماس پاســخی به جنایات ۷۰ 
ســاله رژیم صهیونیستی بود که تل آویو را آچمز کرد. 
برنامه ای که صهیونیســت ها در حال در پیش گرفته 
اند جنایات جنگی و نســل کشــی است که خلاف 
قوانین بین المللی و بشردوســتانه محسوب می شود. 
علیرغم اینکه در روزهای ابتدایی پس از عملیات، افکار 
عمومی دنیا به نفع حماس نبود، شــاهد هستیم که نه 
فقط کشورهای عربی و اسلامی بلکه اکثریت دنیا شامل 
کشورهای اروپایی نیز به جنایات اسرائیل اعتراض می 
کنند.  با وجود ســفر نخست وزیر انگلیس به اراضی 
اشغالی بی بی سی اعلام کرد که حدود صدهزار نفر از 
مردم انگلیس در حمایت از مردم فلسطین به خیابان ها 
آمدند. ضمن اینکه باید در نظر داشت که این حمایت 
ها همچنان در حال گســترش اســت. اعتراضات در 
اســرائیل نیز وجود دارد و تنهــا ۲۱درصد از مردم آن 
طرفدار نتانیاهو هســتند.  به نظر می رســد آمریکایی 
ها نیز چندان موافق ادامه تهاجم زمینی اســرائیل علیه 
غزه نیستند و در این راستا جو بایدن اعلام کرد که تل 
آویو اشتباه واشنگتن پس از ۱۱ سپتامبر را انجام ندهد. 
احتمال گســتردگی جنگ به تداوم جنایات اسرائیلی 
ها بســتگی دارد. اگر آتش بس اعلام شود و جنگ به 
پایان برســد احتمال گسترش جنگ زیاد نیست اما در 
صورت تداوم جنایات تل آویو جنگ ابعاد گســترده 
تــری خواهد یافت. چرا که وجدان بین المللی صدمه 
دیده است و این وضعیت می تواند بر روی گروه ها و 
دولت های مختلف اثر بگذارد که امیدواریم به مرحله 

گسترش جنگ نرسد.
نظر شــما دربــاره پایــان تحریم های 
تسلیحاتی ایران چیســت؟ مساله ای که این 

روزها در سکوت خبری قرار دارد...
 دســتاورد مهمی بود اگرچــه اروپایی ها اعلام 
کردند اعلام کرد تحریم های موشکی و تسلیحاتی علیه 
ایران مندرج در توافق برجام همچنان حفظ می شوند. 
با این حــال اروپایی ها همچنان ترجیح می دهند که 
درهای دیپلماســی بسته نشود و به نوعی پایان برجام 

را اعلام نکنند.

محمد صدر، عضو مجمع تشخیص گفت: یکدست کردن حکومت از پایه و اساس اشتباه است. همین تفکرات یکدست به مرور زمان 
تغییر می کند و اختلاف نظرها پدیدار می شوند و افکار متفاوت امکان بروز پیدا می کنند.

تبلیغــات نامزدهــا بایــد مبتنــی بــر هزینه هــای اعلام شــده باشــد. اگــر در عمل 
شــاهد باشــیم کــه هزینه هــای محدودی ثبت شــده باشــد امــا تبلیغات گســترده 
انجام شــده باشــد، ایــن خود یکی از موجبات رســیدگی و بررســی بیشــتر اســت.
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